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Protokół Nr XIV/03 
z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 
odbytej w dniu 27 listopada 2003 r. 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego 
w Gostyniu 

 
 
Ad 1)  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Piotr Curyk o godzinie 17:00 otworzył 

czternastą sesję Rady Powiatu Gostyńskiego.  

Przewodniczący Rady powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

Stwierdził, że Rada jest władna podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane 

kworum. Rada Powiatu liczy 19 radnych. Podczas stwierdzania kworum na sali 

obrad obecny był radny Pan Leszek Hądzlik.  

Lista obecności stanowi załącznik  do protokołu.  

 

Ad 2)  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk przedstawił proponowany porządek 

obrad XIV sesji Rady Powiatu.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak złożył wniosek, aby z porządku obrad 

wykreślić pkt. 10 „Omówienie spraw wsi i rolnictwa”. Wniosek swój 

motywował mówiąc, że jest to materiał propagandowy o Unii Europejskiej, nie 

przedstawia faktycznej sytuacji w rolnictwie i na wsi w powiecie gostyńskim. 

Taka informacja kształtuje świadomość radnych, którzy powinni wiedzieć, jak 

faktycznie wygląda sytuacja w rolnictwie.   

Przewodniczący Pan Piotr Curyk powiedział, że informacja o rolnictwie była 

przedstawiana również w kwietniu, stąd też obecna został przygotowana 

bardziej pod kątem unijnym.  
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Wniosek radnego Pana Krzysztofa Wachowiaka w  wyniku głosowania- 2 

głosy „za”, 12 głosów „przeciw” przy 4 głosach „wstrzymujących się” podczas 

nieobecności radnego Pana Leszka Hądzlika- został oddalony. 

  

Porządek obrad został przyjęty w wyniku głosowania: 17 głosów „za”, 1 głos 

„przeciw” podczas nieobecności radnego Pana Leszka Hądzlika. 

 

Ad 3)  

Protokół Nr XIII/03 z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego został przyjęty w 

wyniku głosowania: 18 głosów „za” podczas nieobecności radnego Pana 

Leszka Hądzlika. 

  

Ad 4) 
 
Starosta Pani Elżbieta Palka przedstawiła informacje z działalności Zarządu 

Powiatu z dnia 14 listopada 2003 roku.  

Informacje z działalności Zarządu Powiatu z 30 października, 6 i 14 listopada 

stanowią załączniki do protokołu. 

 
Ad. 5) 
 
Radni zadali następujące pytania dotyczące informacji z działalności 
Zarządu Powiatu: 
 

§ Radny Pan Andrzej Pospieszyński w nawiązaniu do informacji z 

dnia 30 października br.- pkt. 1 d) dotyczącej podjęcia przez Zarząd 

Powiatu uchwały w sprawie ustalenia zasad wynajmowania hali 

sportowej w Krobi. Radny zwrócił uwagę na zapis mówiący, że 

Zarząd wyraził zgodę na wynajmowanie hali sportowej w celu 

prowadzenia treningów sekcji sportowych i grup artystycznych z 
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terenu gminy Krobia. Zapytał, czy istniej możliwość wynajmu hali 

osobom z ościennych gmin, np. z Ponieca czy Pępowa.  

Ponadto radny, w związku z informacją z dnia 14 listopada br. pkt. 

4b) dotyczącą informacji Powiatowego Urzędu Pracy w Gostyniu w 

sprawie oszczędności środków na opłacenie składki zdrowotnej za 

osoby bezrobotne bez prawa do zasiłku w kwocie 78.000 zł, 

zapytał, skąd pochodzą przedmiotowe oszczędności.  

§ Radny Pan Grzegorz Marszałek, w związku z pkt. 3 informacji z 

dnia 30 października br. dotyczącym wystąpienia przez Zarząd 

Powiatu z zawiadomieniem do Rzecznika Dyscypliny Finansów 

Publicznych o ujawnionym naruszeniu dyscypliny finansów 

publicznych w SP ZOZ w Gostyniu zapytał, kto dokonał naruszenia 

dyscypliny finansów publicznych.  

§ Przewodniczący Pan Piotr Curyk zwrócił się o udzielenie szerszej 

informacji na temat pkt. 4 c) z dnia 14 listopada br. dotyczącego 

likwidacji składowiska odpadów niebezpiecznych w 

Tworzymirkach.   

§ Radna Pani Kazimiera Puślednik, w związku z informacją z dnia 

30 października br. pkt. 2 f) dotyczącą pozytywnego rozpatrzenia 

przez Zarząd Powiatu wniosku Marszałka Województwa 

Wielkopolskiego w sprawie zorganizowania i sfinansowania 

dowozu osób do Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego w Lesznie 

na bezpłatne badania w zakresie wczesnego wykrywania raka 

gruczołu krokowego u mężczyzn, zapytała, czy dowóz dotyczy 

tylko mężczyzn z terenu Gostynia, czy też również z innych gmin.  

§ Radny Pan Janusz Tywoniuk w związku z pkt. 3 a) informacji z 

dnia 6 listopada br. dotyczącego negatywnego wyniku przetargu 

ustnego nieograniczonego na sprzedaż nieruchomości zabudowanej 

stanowiącej własność Powiatu i tym samym ogłoszenia II przetargu 
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ww. nieruchomości, zapytał, czy istniej osoba, zainteresowana 

nabyciem nieruchomości w II przetargu.  

Odpowiedzi na postawione pytania udzielili: 

§ Skarbnik Pani Eleonora Gościaniak w odpowiedzi na pytanie 

radnego Pana A. Pospieszyńskiego dotyczące informacji 

Powiatowego Urzędu Pracy, poinformowała, że jeżeli środki 

powstałe z oszczędności  na opłacenie składki zdrowotnej za osoby 

bezrobotne bez prawa do zasiłku nie zostaną wykorzystane, to 

będzie trzeba je zwrócić, gdyż pochodzą one z dotacji. W związku z 

powyższym  zwrócono się do Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu 

o wyrażenie zgody na zmianę przeznaczenia dotacji na inny cel. 

§ Starosta Pani Elżbieta Palka: 

Ø odpowiadając na pytanie Przewodniczącego Rady Pana             

P. Curyka dotyczące mogielnika, poinformowała, że w dniu 

jutrzejszym, tj. 28 listopada, wszystkie prace związane z 

likwidacją składowiska odpadów niebezpiecznych zostaną 

zakończone. Termin zakończenia prac był przewidywany na 

dzień 31 grudnia br., jednak ze względu na grożącą 

niepogodę postanowiono zakończyć je jak najszybciej.  

Ø odpowiadając na pytanie radnego Pana A. Pospieszyńskiego 

wyjaśniła, że określając w uchwale cele, na jakie hala może 

zostać wynajęta, chodziło o to, by uniknąć wykorzystywania 

hali na organizację imprez typu Sylwester, bale 

karnawałowe, wesela czy inne uroczystości rodzinne. 

Ustalono stawkę 20 zł brutto za godzinę wynajęcia hali na 

treningi sekcji sportowych i grup artystycznych z terenu 

gminy Krobia, oraz 30 zł brutto za godzinę korzystania z hali 

przez organizacje społeczne i inne podmioty dla potrzeb 

sportu i rekreacji. W uchwale nie wskazano Gminy Krobia, 

 



 5 

jako terenu z którego osoby mogą korzystać z hali- mogą z 

niej korzystać również mieszkańcy innych gmin. Ponadto 

Starosta poinformował, że w dniu dzisiejszym odbyło się 

posiedzenie Zarządu Powiatu, na którym postanowiono 

wprowadzić zmianę polegającą na promocji szkoły, tzn. 

wyrażono zgodę na bezpłatne udostępnianie hali sportowej w 

Krobi sekcjom sportowym oraz grupom artystycznym z 

terenu gminy Krobia, w celu promocji Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących i Zawodowych w Krobi. Realizacja ww. 

zadania nie może przekraczać 8 godzin tygodniowo. 

Niewykorzystany w danym tygodniu czas przewidziany na 

promocję nie może być wykorzystany w późniejszym 

okresie. Zgoda na bezpłatne udostępnianie hali obowiązuje 

do dnia 24 czerwca 2004 r., czyli do zakończenia roku 

szkolnego 2003/2004. Nie wyklucza się jednak możliwości 

korzystania z promocji w latach następnych. Starosta dodała, 

że ustalona cena- 20 zł za godzinę korzystania z hali została 

ustalona na podstawie analizy opłat w innych placówkach-              

i tak stawka najmu hali przy Szkole Podstawowej nr 2 w 

Gostyniu wynosi 28 zł/h, w Gimnazjum nr 1 w Gostyniu- 35 

zł/h  a przy szkole w Piaskach- 42 zł/h. Gminy wprowadziły 

bezpłatne korzystanie z hali dla klubów sportowych. Po raz 

pierwszy mamy sytuację, kiedy to powiat na terenie innej 

gminy ma swój obiekt sportowy.   

Ø Odpowiadając na pytanie  radnego Pana Grzegorza 

Marszałka poinformowała, że naruszenia dyscypliny 

finansów publicznych dokonał Pan Tomasz Wache, były 

dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki 

Zdrowotnej w Gostyniu. Zostało to stwierdzone podczas 
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kontroli przeprowadzonej przez zespół kontrolny ze 

Starostwa. 

Ø Odpowiadając na pytanie radnej Pani Kazimiery Puślednik w 

sprawie badań mężczyzn, poinformował, że zainteresowanie 

powiatów przeprowadzeniem badań wśród swoich 

mieszkańców było bardzo duże. W dniu dzisiejszym została 

przekazana informacja do prasy, że istnieje możliwość 

przebadania grupy 50 mężczyzn w szpitalu w Poznaniu dnia 

16 grudnia br. Do dnia 12 grudnia można zgłaszać 

zainteresowanych do Wydziału Oświaty i Spraw 

Społecznych Starostwa. Badanie dotyczy mężczyzn w wieku 

45-65 lat.  

Ø Odpowiadając na pytanie radnego Pana Janusza Tywoniuka 

dotyczące przeprowadzenia II przetargu na sprzedaż 

nieruchomości zabudowanej położonej w Pogorzeli, 

poinformowała, że wycena nieruchomości określona został 

na kwotę 440.000 zł. Pierwszy przetarg zakończył się 

wynikiem negatywnym. Starosta powiedział, że w związku z 

tym, że w przypadku nie zbycia tego obiektu, powiat będzie 

musiał wyłożyć ok. 130.000 zł na remont ogrzewania, 

postanowiono obniżyć kwotę w II przetargu o ww. sumę. Do 

dnia dzisiejszego nie zgłosił się nikt zainteresowany kupnem 

tej nieruchomości.  
    

Ad. 6) 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk poinformował, że wpłynęły dwie 

interpelacje: 
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Ø W dniu 24 listopada br. wpłynęła interpelacja od radnego Pana Jerzego 

Giernalczyka w sprawie ustalenia zasad wynajmowania hali sportowej w 

Krobi.  

Ø W dniu dzisiejszym, tj. 27 listopada br. wpłynęła interpelacja od radnego 

Pana Andrzeja Czupryńskiego w sprawie sprzedaży lokali w budynkach 

mieszkalnych w Kosowie.  

 

Ad. 7) 

Składanie zapytań radnych.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak zwrócił się z pytaniem do Kierownika 

Powiatowego Urzędu Pracy Pana Jerzego Hejduka. Powiedział, że w Gazecie 

Poznańskiej ukazał się duży artykuł na temat powstania w Gostyniu nowych 

miejsc pracy przez firmę „Piast”. Radny zapytał, do kiedy można było składać 

podania o pracę i gdzie one były przyjmowane.  

Ponadto radny zwrócił się z pytaniem do dyrektora SP ZOZ w Gostyniu Pana 

Macieja Janiszewskiego, ale ze względu na jego nieobecność zwrócił się o 

odpowiedź do Starosty. Powiedział, że w listopadzie br. odbyło się spotkanie 

Dyrektora SP ZOZ z pracownikami szpitala. Radny zapytał, jaki charakter miało 

spotkanie i jakie wyciągnięto wnioski.   

Radny Pan Jerzy Giernalczyk zwrócił z pytaniem do redaktor tygodnika „Życie 

Gostynia” Pani Agaty Fajczyk. Powiedział, że na terenie Krobi jest dość duże 

zainteresowanie gazetą. Do punktu sprzedaży gazety- na Rynku- przywożone są 

egzemplarze we wtorek, natomiast w środę już gazety nie można kupić.  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk zwrócił uwagę, że zapytania- zgodnie z 

§ 56 ust. 1 Statutu Powiatu- składa się w celu uzyskania informacji o aktualnych 

problemach powiatu. 

Radny Pan Jerzy Giernalczyk zwrócił się z pytaniem do Dyrektora SP ZOZ w 

Gostyniu, na jakich zasadach został podpisany kontrakt z Narodowym 

Funduszem Zdrowia na 2004 rok.  
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Radny Pan Krzysztof Wachowiak opuścił salę posiedzeń.  

 

Ad. 8 a) 

Projekt uchwały rady w sprawie zmiany uchwały nr I/2/02 Rady Powiatu 

Gostyńskiego z dnia 19 listopada 2002 roku w sprawie przyjęcia dotacji z 

Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Warszawie przedstawił Wicestarosta Pan Eugeniusz Bindrowski. Poinformował, 

że w związku ze zwiększeniem dotacji o kwotę 1.120.000 zł na likwidację 

mogilnika  należy zmienić kwoty w uchwale  o przyjęciu dotacji z NFOŚiGW. 

W wyniku dotychczasowych prac na mogielniku stwierdzono konieczność 

zwiększenia zakresu likwidacji odpadów szkodliwych  o 200 ton. Rozszerzenie 

zakresu prac jest konieczne dla uzyskania efektu ekologicznego. Na zwiększenie 

zakresu prac uzyskano zgodę z NFOŚiGW oraz prezesa zamówień publicznych. 

Zabezpieczeniem prawidłowego i zgodnego z przeznaczeniem wykorzystania  

dotacji przez Powiat Gostyński jest weksel własny in blanco wraz z deklaracją 

wekslową wystawiony przez Powiat Gostyński do łącznej kwoty 10.920.000 zł, 

z tego 8.960.000 zł. to kwota dotacji, a postała kwota w wysokości 2.240.000 zł 

to ewentualne kary umowne za niezgodne z przeznaczeniem wykorzystanie 

otrzymanej dotacji. Weksel wraz deklaracją wekslową stanowi zabezpieczenie 

dla Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Warszawie, iż dotacja zostanie wykorzystania tylko i wyłącznie na likwidację 

nieczynnego składowiska odpadów niebezpiecznych w Tworzymirkach. W celu 

uruchomienia transz dotacji niezbędne jest przedłożenie Zarządowi Narodowego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie między 

innymi uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia dotacji oraz zaciągania 

zobowiązań wekslowych.         
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan 

Józef Śląski poinformował, że komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie.  

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Franciszek Celka poinformował, że komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. (uchwała nr 8/14/03 z dnia 26 listopada 2003 r.) 

 

W dyskusji głosu nie zabrano. 

 

Uchwała Nr XIV//03 w sprawie zmiany uchwały nr I/2/02 Rady Powiatu 

Gostyńskiego z dnia 19 listopada 2002 roku w sprawie przyjęcia dotacji                   

z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                      

w Warszawie została podjęta w wyniku głosowania- 17 głosów „za” podczas 

nieobecności radnych Pana Krzysztofa Wachowiaka i Pana Leszka Hądzlika.   

 

Ad. 8 b)  

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IX/57/03 Rady Powiatu 

Gostyńskiego z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie określenia zadań z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych realizowanych w 

ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne zadania przedstawiła 

Starosta Pani Elżbieta Palka.  Poinformowała, ze w związku z otrzymaną w dniu     

31 października 2003 informacją z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, dotyczącą zwiększenia środków PFRON dla powiatu 

gostyńskiego na rok 2003, przeznaczonych na zadania samorządów 

powiatowych oraz brakiem zapotrzebowania na dofinansowania w rehabilitacji 

zawodowej w ramach udzielania osobom niepełnosprawnym pożyczek na 

rozpoczęcie działalności gospodarczej, oraz dofinansowania do wysokości 50% 
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oprocentowania kredytów bankowych zaciągniętych przez osoby 

niepełnosprawne na kontynuowanie działalności gospodarczej lub prowadzenie 

własnego lub dzierżawionego gospodarstwa rolnego, proponuje się 

przeznaczenie dodatkowych środków i przeniesienie niewykorzystanych kwot z 

zakresu rehabilitacji zawodowej na zadania z rehabilitacji społecznej. 

Przeznacza się na dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, 

przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze przyznawane osobom 

niepełnosprawnym na podstawie odrębnych przepisów zwiększenie o kwotę 

30.000 zł, na dofinansowanie likwidacji barier architektonicznych, w 

komunikowaniu się i technicznych, w związku z indywidualnymi potrzebami 

osób niepełnosprawnych zwiększenie o kwotę 20.000 zł, na dofinansowanie do 

turnusów rehabilitacyjnych zwiększenie o kwotę 25.000, na dofinansowanie 

kosztów tworzenia i działalności warsztatów terapii zajęciowej zwiększenie o 

kwotę 25.543 zł. Tylko przeznaczenie powyższych środków na zadania z 

zakresu rehabilitacji społecznej pozwoli na maksymalne ich wykorzystanie w 

ciągu jednego miesiąca, jaki pozostał do zamknięcia okresu rozliczeniowego dla 

środków PFRON. 

Starosta poinformowała również, że w projekcie uchwały nie został 

uwzględniony wniosek na przyznanie pożyczki na rozpoczęcie działalności 

gospodarczej na kwotę 5.000 zł. W związku z powyższym Starosta 

zaproponował, aby w projekcie uchwały dokonać następujących zmian:  

- w § 1 ust. 1: 

§ pkt 1 b) zwrot „kwotę 113.850 zł zastępuje się kwotą 

138.850 zł”, zastępuje się zwrotem „kwotę 113.850 zł 

zastępuje się kwotą 133.850 zł”, 

§ pkt 1 e) zwrot „kwotę ogółem 813.118 zł zastępuje się 

kwotą 913.661 zł”, zastępuje się zwrotem „kwotę 

ogółem 813.118 zł zastępuje się kwotą 908.661 zł”, 
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§ pkt 2 a) zwrot „kwotę 10.000 zł zastępuje się kwotą 0 

zł”, zastępuje się zwrotem „kwotę 10.000 zł zastępuje 

się kwotą 5.000 zł”, 

§ pkt 2 c) zwrot „kwotę ogółem 267.497 zł zastępuje się 

kwotą 257.297 zł” zastępuje się zwrotem „kwotę 

ogółem 267.497 zł zastępuje się kwotą 262.297 zł”.  

Stosownych zmian należy dokonać również w załącznikach do niniejszej 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Piotr Curyk stwierdził, że pieniądze 

powinny być przeznaczane na aktywne formy zatrudniania niepełnosprawnych. 

Powiedział, że cieszy go taka zmiana, gdyż zapewne dzięki temu ktoś zyska 

pracę. Natomiast środki te zostaną umniejszone ze środków przeznaczonych na 

turnusy rehabilitacyjne.   

Radny Pan Andrzej Czupryński powiedział, że podczas obrad Komisji Budżetu, 

Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego zwracano uwagę na potrzebę zwiększenia 

środków na pożyczki dla osób niepełnosprawnych rozpoczynających działalność 

gospodarczą.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan 

Józef Śląski poinformował, że komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie.  

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Janusz Tywoniuk 

poinformował, że komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. (uchwała 

nr 14/40/03 z dnia 26 listopada 2003 r.) 

 

Radny Pan Andrzej Pospieszyński odniósł się do przeniesień środków na ten 

cel, który ma miejsce pod koniec roku. Powiedział, że świadczy to źle o 
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PFRON, który nie mogąc sam wykorzystać zaplanowanych środków, przekazuje 

je pod koniec roku powiatom. Centrala PFRON zaplanowała spore środki w 

swoim budżecie w związku z obchodami roku niepełnosprawnych, jednak ze 

względu na złą organizację nie zdążyła ich wydać. Stąd też przekazała je 

powiatom, którym z kolei nie wypada oddać ich, zmuszone są więc szybko 

zaplanować cele, na jakie można by je przeznaczyć. Korzystniejsze byłoby, 

gdyby środki zostały przekazane powiatom, np. w formie zmienionej ustawy o 

dochodach samorządów. Odnosząc się do rehabilitacji zawodowej, Pan 

Pospieszyński zwrócił uwagę, że najpierw wprowadza się niekorzystne przepisy 

dla pracodawców utrudniające zatrudnianie niepełnosprawnych, po czym 

okazuje się, że zostają środki i należy je wydać przenosząc na inne cele. W 

przyszłym roku przepisy mają być bardziej dostosowane pod przedsiębiorców.      

 

Poprawka zgłoszona przez Starostę Panią Elżbietę Palkę została przyjęta w 

wyniku głosowania- 18 głosów „za”. 

 

 Uchwała Nr XIV/88/03 w sprawie zmiany uchwały Nr IX/57/03 Rady 

Powiatu Gostyńskiego z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie określenia zadań z 

zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych 

realizowanych w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne zadania wraz z 

poprawką  została podjęta w wyniku głosowania- 17 głosów „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”.  

 

Ad. 8 c)  

Projekt uchwały w sprawie w sprawie uchylenia uchwały Nr VII/47/03 Rady 

Powiatu Gostyńskiego z dnia 29 kwietnia 2003 r. w sprawie nieodpłatnego 

nabycia przez Powiat Gostyński odcinka linii kolejowej nr 366 przedstawił 

Wicestarosta Pan Eugeniusz Bindrowski. Poinformował, że w kwietniu 2001 r. 
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Zakład Infrastruktury Kolejowej w Ostrowie Wlkp. zwrócił się do Powiatu 

Gostyńskiego z prośbą o przedstawienie (w formie uchwały Rady Powiatu) 

opinii w zakresie likwidacji linii kolejowej nr 366 Miejska Górka-Kościan na 

odcinku przebiegającym przez teren Powiatu Gostyńskiego. Jednocześnie 

poinformowano, że Uchwała Rady Powiatu stanowić będzie podstawę do 

podjęcia przez Zarząd PKP S.A. uchwały o nieodpłatnym przekazaniu 

określonej linii, bądź odcinka linii na rzecz samorządu terytorialnego. Zarząd 

Powiatu przedstawił w czerwcu 2001 r. Radzie Powiatu projekt uchwały w 

sprawie zaopiniowania zamiaru likwidacji odcinków linii kolejowych z 

zawieszonym ruchem. W podjętej uchwale Rada Powiatu pozytywnie 

zaopiniowała zamiar likwidacji linii kolejowej nr 366 na odcinku 

przebiegającym przez teren Powiatu Gostyńskiego oraz upoważniła Zarząd 

Powiatu do wystąpienia z wnioskiem do Zarządu PKP S.A. o nieodpłatne 

przekazanie odcinka likwidowanej linii kolejowej na rzecz samorządu 

powiatowego. Na podstawie uchwały Zarząd Powiatu Gostyńskiego wystąpił 

dnia 11 lipca 2001 r. z wnioskiem do Dyrektora Zakładu Infrastruktury 

Kolejowej PKP S.A. w Ostrowie Wlkp. o nieodpłatne przekazanie odcinka 

likwidowanej linii kolejowej. Od tego momentu PKP przystąpiło do procedur 

pozwalających na likwidację wspomnianej linii kolejowej, a w następnym etapie 

umożliwiających przekazanie jej zainteresowanym samorządom. O przekazanie 

odcinków ww. linii wystąpił również Powiat Rawicki i Gmina Krzywiń. W 

grudniu 2002 r. Zarząd Powiatu, uwzględniając potrzeby Gminy Krobia 

(wytyczenie obwodnicy wzdłuż torów), postanowił skorygować swoje 

stanowisko i wnioskował o nieodpłatne przekazanie odcinka linii kolejowej od 

stacji Wymysłowo do stacji Bielewo. O odcinek linii kolejowej przebiegającej 

przez teren gminy Krobia wystąpił Burmistrz Krobi. W związku z tym, iż 

uchwała Nr XXXII/199/01 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 28 czerwca 2001 

r. w sprawie zaopiniowania zamiaru likwidacji odcinków linii kolejowych z 

zawieszonym ruchem nie dotyczyła wyraźnej zgody Rady na nieodpłatne 
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nabycie przez Powiat Gostyński od Zarządu PKP S.A. wymienionego odcinka 

linii kolejowej nr 366, należało podjąć uchwałę, która w sposób wyraźny 

precyzowałaby wolę Rady. W dniu 29 kwietnia 2003 roku uchwałą Nr 

VII/47/03 w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Powiat Gostyński odcinka 

linii kolejowej nr 366 Rada Powiatu wyraziła wolę nieodpłatnego przejęcia 

likwidowanej linii kolejowej. Na początku października 2003 r. do Starostwa 

Powiatowego w Gostyniu dotarło pismo z Centralnego Biura Gospodarowania 

Nieruchomościami PKP S.A. w Warszawie, w którym to przedstawiono 

informacje o aktualnym stanie tej linii, o możliwościach jej przekazania i 

propozycje dalszego działania. Z przyczyn obiektywnych i ze zróżnicowania 

pomysłów (zawartych we wnioskach poszczególnych samorządów), co do 

dalszego zagospodarowania ww. linii wynika, że nie wchodzi w rachubę 

prowadzenie przewozów kolejowych na całej jej długości. W zaistniałej sytuacji 

PKP, rozważając wariant podziału linii na część, na której mogłyby odbywać się 

przewozy kolejowe i na część przeznaczoną na inne cele (obwodnica, ścieżka 

rowerowa itp.), wskazuje samorządy gminne jako te podmioty, które winny 

przejąć inicjatywę i wystąpić z wnioskami o przekazanie na ich rzecz praw do 

nieruchomości. W piśmie tym PKP S. A. informuje również, iż oczekuje 

pomocy samorządu, w tym ponoszenia kosztów w działaniach na rzecz 

uregulowania stanu prawnego nieruchomości. Dnia 14 października 2003 r. 

Starosta Gostyński był gospodarzem spotkania z udziałem przedstawicieli gmin: 

Gostyń, Krobia i Piaski, na którym omówiono aktualną sytuację związaną z 

nieodpłatnym przejęciem odcinka linii kolejowej nr 366. Przedstawiciele 

wymienionych gmin zostali poproszeni o zajęcie stanowisk, co do dalszych 

zamiarów i działań poszczególnych gmin w przejęciu omawianego odcinka linii 

kolejowej. Burmistrzowie Gostynia i Krobi przekazali informacje, z których 

wynika, że wystąpili z wnioskami do właściwych służb PKP o nieodpłatne 

przekazanie odcinków ww. linii kolejowej w obrębie ich gmin. Również Wójt 

Gminy Piaski zadeklarował pisemnie chęć przejęcia odcinka linii na swoim 
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obszarze. W związku z powyższym Zarząd wnosi o przyjęcie powyższej 

uchwały, co pozwoli przejąć nieruchomości po zlikwidowanych liniach 

kolejowych samorządom gminnym. 

 

Przewodniczący Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku 

Publicznego Pan Jerzy Giernalczyk poinformował, że komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. (uchwała nr 11/26/03 z dnia 24 listopada 2003 r.) 

 

W dyskusji głosu nie zabrano. 

 

Uchwała Nr XIV/89/03 w sprawie uchylenia uchwały Nr VII/47/03 Rady 

Powiatu Gostyńskiego z dnia 29 kwietnia 2003 r. w sprawie nieodpłatnego 

nabycia przez Powiat Gostyński odcinka linii kolejowej nr 366 została podjęta 

w wyniku głosowania- 18 głosów „za”.  

 

Ad. 8 d) 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2003 rok przedstawiła 

Skarbnik Powiatu Pani Eleonora Gościniak. Poinformowała, że zmiany budżetu 

dotyczą zwiększenia dochodów z tytułu pomocy finansowej z Gminy Borek 

Wlkp. na dofinansowanie zakupu samochodu dla Komendy Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej- dział 750 rozdział 750250 par. 630 i zwiększenia 

wydatków na zakupy inwestycyjne dla Komendy Powiatowej Państwowej 

Straży Pożarnej- dział 754 rozdz. 75411 par. 6060.        

Ponadto Skarbnik poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 27 listopada 

2003 r. przyjął  autopoprawkę do uchwały  Rady Powiatu Gostyńskiego w 

sprawie zmian  budżetu i w budżecie na 2003 r. 

1. Zmiana  w planowanych dochodach dotyczy: 

- zwiększenia po stronie planowanych dochodów  z tyt. 

pomocy finansowej z Gminy Gostyń na budowę chodnika 
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wraz z odwodnieniem przy drodze powiatowej w 

miejscowości  Ziółkowo  dział 600 rozdział 60014  § 630 – 

25.000 zł 

2. Zmiany po stronie planowanych wydatków dotyczą:   

- zwiększenia  wydatków  na budowę chodnika wraz z 

odwodnieniem przy drodze powiatowej  w miejscowości  

Ziółkowo  dział 600 rozdział 60014  § 6050 – 29.866 zł, 

- zmniejszenia planu wydatków w  dziale 600 rozdz. 60014 § 

4300 – zakup usług pozostałych  - 4.866 zł, 

Wobec powyższego należy dokonać następujących zmian w załącznikach:   

1. W  załączniku Nr 1 – Zmiany w planie dochodów - zwiększyć  dochody: 

- w dziale 600 Transport i łączność, rozdziale 60014 – Drogi 

publiczne powiatowe, par. 630 Wpływy z tytułu pomocy 

finansowej udzielanej pomiędzy jednostkami samorządu 

terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych i 

zakupów inwestycyjnych 25.000 zł 

2. W załączniku Nr 2 – Zmiany w planie wydatków:  

- zwiększyć plan wydatków  w dziale 600 Transport i łączność, 

rozdziale 60014 – Drogi publiczne powiatowe, par. 6050 Wydatki 

inwestycyjne jednostek budżetowych  o kwotę 29.866 zł 

- zmniejszyć plan wydatków  w dziale 600 Transport i łączność, 

rozdziale 60014 – Drogi publiczne powiatowe, par. 4300 zakup usług 

pozostałych  o kwotę 4.866 zł 

3. Dodać Załącznik nr 3 „Wykaz inwestycji jednostek budżetowych 

finansowanych z budżetu   powiatu” i wprowadzić  zmiany: 

- dodać pozycję nr 13 pn. „Budowa chodnika wraz z odwodnieniem 

przy drodze powiatowej w miejscowości  Ziółkowo”, w kol. 6,7,10 

wpisać kwotę  29.866 zł 
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Przewodniczący komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan 

Józef Śląski poinformował, że komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. 

 

W dyskusji głosu nie zabrano. 

 

Autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

powiatu na 2003 rok została przyjęta w wyniku głosowania- 17 głosów „za” 

podczas nieobecności radnych Pana Janusza Sikory i Pana Leszka Hądzlika.  

 

Uchwała Nr XIV/90/03 w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 

2003 rok wraz z autopoprawką została podjęta w wyniku głosowania- 17 

głosów „za” podczas nieobecności radnych Pana Janusza Sikory i Pana 

Leszka Hądzlika.  

  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk ogłosił półgodzinną przerwę.  

Obrady wznowiono o godz. 18:30. 

 

Ad. 9.  

Informację Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu w sprawie zimowego 

utrzymania dróg powiatowych w sezonie 2003/2004 przedstawił Dyrektor Pan 

Grzegorz Mayer.  

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan 

Józef Śląski poinformował, komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku 

Publicznego Pan Jerzy Giernalczyk poinformował, że komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie.  (uchwała nr 11/27/03 z dnia 24 listopada 2003 r.) 

 

Radna Pani Kazimiera Puślednik zabierając głos w imieniu mieszkańców i 

radnych Gminy Krobia zwróciła się o modernizację drogi Kuczynka- Pudliszki. 

Jest to droga, która w przypadku budowy ronda w Krobi- będzie stanowić 

główny drogę objazdową.  

Radny Pan Janusz Sikora odnosząc się do standardów zimowego utrzymania 

dróg zwrócił się o ujęcie w wykazie dróg: Koszkowo- Brodnica- Dąbrówka, 

Siedmiorogów- Siedmiorogów II, Studzianna- granica powiatu. Dodał, że 

wszystkie te drogi są uczęszczane przez dzieci- jest tam prowadzony dowóz 

dzieci.    

Radny Pan Mieczysław Nowak zwrócił się o ujęcie w wykazie dróg zimowego 

utrzymania odcinka drogi o długości 1,5 km z Krzyżanek do drogi Krobia- 

Pępowo. Zimą tworzą się tam duże zaspy, a drogą tą jeździ samochód zbierający 

mleko od rolników.  

Radny Pan Andrzej Czupryński powiedział, że ma przed sobą mapkę z 

poprzedniego roku, gdzie w wykazie jest również uwzględniono drogę przez 

wieś Siemowo. Obecnie- (mapka nr 4) został pominięty odcinek drogi o 

długości 1 km, w wykazie ujęta jest jedynie droga przez wieś w kierunku 

Belęcina.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak zwrócił uwagę, że w załączniku nr 3- drogi 

powiatowe gdzie występuje regularna komunikacja autobusowa oraz dowóz 

dzieci do szkół i pracowników do pracy ujęto drogę Żytowiecko- Karzec i 

Karzec- Zakrzewo. Radny zapytał czy droga Karzec- Zakrzewo to droga, która 

prowadzi przez wieś Szurkowo. Dodał, że droga z Szurkowa do Karca do droga 

polna. Ponadto w załączniku nr 5- wykaz dróg nie objętych planem zimowego 

utrzymania- ujęta została drogi Żytowiecko- Karzec i Karzec – Szurkowo. 
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Radny zwrócił również uwagę, że dzieci dojeżdżające z tego terenu do szkół w 

Lesznie korzystają właśnie ze stacji kolejowej w Karcu.    

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu Pan Grzegorz Mayer 

odpowiadając na pytania i kwestie poruszane przez radnych poinformował, że 

wszystkie wnioski dotyczące Krobi zostały wykonane, dokumentacja jest na 

ukończeniu. Jeżeli inwestycja budowy ronda w Krobi będzie wykonywana w 

latach 2005-2006, to budowa ścieżki rowerowej zostanie wykonana w 2005 

roku. Wniosek zostanie wzięty pod uwagę, gdyż wiadomo jest jaka była 

sytuacja podczas objazdów przy budowie kanalizy na ul. Powstańców Wlkp. w 

Krobi. Dyrektor zapewnił, że również uwagi radnych dotyczące zimowego 

utrzymania dróg zostaną przeanalizowane i zweryfikowane.  

 

Ad. 10.  

Omówienie spraw wsi i rolnictwa. 

Informację na temat sytuacji wsi i rolnictwa w powiecie gostyńskim 

przedstawił Naczelnik Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 

Pan Andrzej Szumski.  

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i ochrony Środowiska Pan 

Franciszek Celka poinformował, że komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. (uchwała nr 8/15/03 z dnia 26 listopada 2003 r.) 

  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk poinformował radnych, że otrzymali 

również informację dotyczącą bieżącej działalności Biura Powiatowego Agencji 

Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Gostyniu przygotowaną przez 

kierownika biura Pana Eugeniusza Sierszulskiego. Jest tam zawarta informacja 

dotycząca kończącej się akcji dokolczykowania cieląt nowonarodzonych, którą 

wykonują gminni lekarze weterynarii. Zapoczątkowano również spotkania 
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informacyjne dla rolników w poszczególnych sołectwach na temat instruktażu 

wypełniania wniosków o nadanie numeru identyfikacyjnego oraz wniosku o 

przyznanie płatności obszarowych. Podczas spotkań udostępniane są bezpłatnie 

wypisy z rejestru gruntów, które są niezbędne do prawidłowego wypełniania 

wniosku o płatności obszarowe.  

Radny Pan Mieczysław Nowak zwrócił się do Powiatowego Lekarza 

Weterynarii Pana Włodarczaka o wyjaśnienie, jak obecnie wygląda 

postępowanie ze zwierzętami padłymi. Rolnicy za każdy odbiór ze swego 

gospodarstwa padłej zwierzyny- prosiaka czy krowy- muszą zapłacić niemałą 

kwotę- ok. 500 zł. We wszystkich krajach państwo dopłaca do utylizacji 

zwierząt. Jeżeli sprawa ta nie zostanie uregulowana, może dojść do sytuacji, w 

której rolnicy będą sami wywozić padłą zwierzynę do lasu.   

Powiatowy Lekarz Weterynarii Pan Czesław Włodarczak poinformował, że 

sprawa została już uregulowana i państwo dopłaca bardzo dużo rolnikom.  

Rolnik musi dopłacić 65 zł. To funkcjonuje również w naszym powiecie. Był 

moment, kiedy powiat gostyński był „wyspą” wśród okolicznych powiatów, 

gdzie sprawa ta nie była uregulowana. Od listopada br. nie wolno dodawać do 

pasz dla zwierząt mączek mięsnokostnych.   

Radny Pan Andrzej Pospieszyński stwierdził, że jak wejdziemy do Unii 

Europejskiej to i tak będziemy kupować jajka czy inne produkty prosto ze wsi, 

bo takie produkty najbardziej smakują. Radny powiedział, że w przedstawionej 

informacji brakuje mu danych na temat opłacalności produkcji rolnej.  

Naczelnik Pan Andrzej Szumski powiedział „proszę nie odczytywać tego co Ja 

nie powiedziałem, że Ja coś powiedziałem, bo w żaden sposób nie 

zasugerowałem, że produkty UE są lepsze od polskich”. Powiedział, że te 

produkty, które będą oznakowane, że nie są dopuszczone do obrotu na rynku 

unijnym, to nie będzie oznaczać, że produkty te będą truły. W ten sposób 

uzdrowimy naszą gospodarkę, nasz segment rolno- spożywczy, bo w ten sposób 

będą środki na dostosowanie się firm do wymogów Unii Europejskiej. Czy te 
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wymogi są wysokie czy niskie trudni powiedzieć. Naczelnik dodał, że spotyka 

się z opiniami, że są za wysokie. Należy promować polskie produkty. 

Niejednokrotnie nie jesteśmy świadomi tego, czy jemy polski wyrób. Naczelnik 

poinformował również, że nie przedstawiał informacji na temat opłacalności, 

gdyż materiał na ten temat został przekazany radnym na sesji w marcu br., a 

dane na ten temat niewiele się zmieniły, co najwyżej wzrosły trochę koszty 

produkcji a ceny pozostały na tym samym poziomie, ewentualnie niewiele 

spadły.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak zwrócił uwagę na następujące zagadnienia 

zawarte w informacji: 

Ø tabela na str. 2 informacji- liczba indywidualnych gospodarstw rolnych w 

przedziałach obszarowych. Radny zapytał, skąd naczelnik zebrał tego 

typu dane.  

Ø tabela na str. 7 informacji- wielkość dostaw mleka do Spółdzielni 

Mleczarskiej w Gostyniu, zestawienie skupu mleka gminami w roku 

2001 i 2002. Radny zaproponował, aby do tej tabeli dołożyć jeszcze 

jedną- złote lata dla mleczarstwa –jak kształtowała się cena mleka w 

ubiegłych latach, a jak kształtuje się dzisiaj.  

Ponadto radny zapytał: 

Ø w informacji zawarte jest zdanie, że rolnik zyska na dopłatach. Radny 

zapytał, co rolnik straci. 

Ø  co z podatkiem VAT? 

Ø co z podatkiem dochodowym? 

Ø są gminy w byłym województwie leszczyńskim, np. Gmina Osieczna, 

które zalicza się do obszarów niekorzystnych. Radny zapytał, kto robił i 

na jakiej podstawie to zestawienie, skoro w naszym powiecie też są 

rejony o słabej glebie. 
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Ø w ramach programu rozwoju obszarów wiejskich jest zalesienie gruntów 

rolnych klasy V i VI. Radny zapytał, komu będzie potrzebne drzewo po 

40 latach.  

Ø ile będzie kosztowało kolczykowanie od 1 stycznia 2003 r.  

Naczelnik Pan Andrzej Szumski powiedział, że nie jest wstanie na wszystkie te 

pytania odpowiedzieć, dlatego, że wiele z tych kwestii jest do dziś 

niewyjaśnionych. Wiele danych nie jest nigdzie publikowanych, a trudno się 

domyślać. Odnośnie wątpliwości, że pojawiają się jakieś dane, które są 

nieprawdziwe, Naczelnik wyjaśnił, że nie jest wstanie wszystkich danych 

weryfikować, np. danych z ośrodków doradztwa rolniczego. Ponadto firmy 

niechętnie udzielają jakichkolwiek informacji, rocznik statystyczny praktycznie 

nie istnieje, dane ze spisu rolnego są natomiast nieoficjalne. Co do kosztów 

produkcji i rentowności, Naczelnik powiedział, że dane nie zostały zawarte w 

materiale, gdyż pozyskanie jakichkolwiek informacji na ten temat jest bardzo 

trudne. Dlatego też skupił się na materiałach pozyskanych ze Spółdzielni 

Mieszkaniowej w Gostyniu na temat mleka, i dane te przedstawił radnym. Skup 

w wysokości 120 mln litrów mleka przy średnim spożyciu 140-142 litrów na 

osobę w skali roku- daje produkcję dla 40.000 konsumentów.   

Radny Pan Grzegorz Marszałek nawiązując do wypowiedzi Pana Krzysztofa 

Wachowiaka, który stwierdził, że z przedstawionych materiałów wynika, że 

nasze rolnictwo w powiecie gostyńskim jest na niskim poziomie, powiedział, że 

jeżeli takie informacje idą dalej, to później są tego skutki. Radny stwierdził, że 

ceny za buraka czy pszenicę nie odzwierciedlają kosztów poniesionych przez 

rolników na ich zasiew czy zbiórkę. Radny zwrócił uwagę na zapis mówiący o 

20% spadu plonów. Ponadto od dochodu ze sprzedaży zboża należy odjąć 

koszty poniesione na jego zbiórkę. Poruszając kwestie związane z Unią 

Europejską, radny zwrócił się do naczelnika Pana Szumskiego mówiąc, iż 

można było pokusić się o zrobienie zestawienia, ilu rolników w powiecie 

gostyńskim z podziałem na poszczególne gminy, korzysta z funduszu SAPARD. 
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Stwierdził, iż z pewnością korzysta z niego bardzo niewielki odsetek rolników. 

Odbyły się już szkolenia dotyczące wypełniania wniosków o przyznanie 

środków unijnych, ale wzięło w nich udział bardzo niewielu rolników. Radny 

powiedział też, że w powiecie gostyńskim obecnie bardzo niewiele gospodarstw 

rolnych inwestuje i się rozwija- jest ich ok. 3-4% ogółu.   

Naczelnik Pan Andrzej Szumski powiedział, że pozyskiwanie środków 

unijnych nie wiąże się tylko z potrzebami, ale też z umiejętnością wypełniania 

wniosków. Temat ten był omawiany podczas ostatniego Forum Rolniczego. 

Naczelnik zaznaczył, że każdy z nas miałby problemy z wypełnieniem tych 

wniosków. Dodał, że do tej pory bardzo mała liczba rolników skorzystała ze 

środków sapardowskich. Jeżeli z dniem 1 maja 2004 roku wejdziemy do Unii 

Europejskiej, to już dzisiaj powinniśmy wiedzieć, jak z tych środków korzystać i 

gdzie uzyskać pomoc na temat wypełniania wniosków.    

Radny Pan Mieczysław Nowak powiedział, że będąc na targach POLAGRA w 

Poznaniu, postanowił uzyskać informacje na temat pozyskania funduszy 

unijnych. Okazało się, że wydajność w jego gospodarstwie jest zbyt duża, aby 

mógł starać się o te środki. Duże gospodarstwa nie mają żadnych możliwości 

pozyskania środków unijnych.  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk stwierdził, że dzięki dzisiejszej dyskusji 

Naczelnik Pan Szumski będzie wiedział, w jakim kierunku pójść przy 

opracowywaniu kolejnej informacji.    

Radny Pan Kazimierz Dworecki zapytał, czy w związku z uchwaleniem ustawy 

o biopaliwach, rolnicy z naszego powiatu przejawiają większe zainteresowanie 

uprawą roślin oleistych. Radny zwrócił uwagę na wysokie ceny paliw w 

powiecie gostyńskim. W powiatach ościennych- Leszno, Kościan czy Rawicz- 

jest ono tańsze.  

Naczelnik Pan Andrzej Szumski odnosząc się do kwestii biopaliw powiedział, 

że mamy bardzo dobre rozwiązania dotyczące wykorzystania alkoholu 

metylowego. Zgodnie z informacjami dotyczącymi przebiegu pojazdów 
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napędzanych biodislem w wojsku we Wrocławiu, nieprawdziwa jest opinia, że 

trwałość silników takich samochodów jest bardzo niska.  

Przewodniczący Pan Piotr Curyk powiedział, że również czytał informacje na 

temat wykorzystywania biopoliw w krajach Unii Europejskiej, gdzie nie robi się 

wokół tego takiego szumu jak w Polsce.   

Pan Kazimierz Kulczak powiedział, że chce ustosunkować się do 

przedstawionej tu informacji na temat rolnictwa: 

Ø dostosowanie się do norm unijnych- a w krajach Unii występuje 

pryszczyca, 

Ø korzystanie ze środków unijnych- w tej chwili rolnik to „kamikadze”, 

który chce z tych środków skorzystać,  

Ø spadek plonów- w ubiegłym roku spadek plonów był na poziomie 35% i 

więcej,  

Ø zwrócił uwagę, że w tej chwili dwa i pół tucznika to równowartość tony 

paszy, a z uzyskanych informacji wynika, że cena wieprzowiny jeszcze 

spadnie. Jest to wynikiem eksportu saletry amonowej a importu półtuszy. 

Pan Kulczak stwierdził, że radni powinni monitować, aby w rządzie zajęli się 

polską gospodarką, a nie Irakiem. Tymczasem Minister Wagner martwi się czy 

Pan Cimoszewicz mieszkający w Warszawie dostanie dopłaty do ziemi, którą 

odziedziczył po babciach, po dziadkach itd. Postulaty przedstawione przez 

rolników w marcu zostały zignorowane. Radni powinni przesłać informację na 

temat sytuacji na wsi, jak kształtują się ceny.  

Pan Gała powiedział, że w przeciągu tych kilku lat, kiedy funkcjonuje 

Starostwo, odbywały się spotkania z rolnikami, a skutek tych dyskusji jest 

zerowy. Podczas protestów rolników wskazywano na złą sytuację rolnictwa i na 

to, co Unia niesie- wówczas byli rolnicy postrzegani jako ciemnogród. Poza 

wysłuchaniem, nikt nic nie zrobił, a sytuacja w rolnictwie jest obecnie gorsza, 

niż na początku 2003 roku. Powiedział, że żaden z poprzednich rządów nie był 

tak arogancki, obłudny jak obecny SLD-owski. Obłuda i hipokryzja Pana 
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Ministra Wagnera, który przyjechał tutaj i powiedział, że najważniejsze sprawy 

wsi zostały rozwiązane. Zbliża się 13-grudnia, rocznica świętowania wydarzeń 

w Kopenhadze. Dzisiaj, po roku czasu, widzimy jak ta sprawa wygląda.  

Pan Danek- zwrócił się z pytaniem do Naczelnika Pana Szumskiego, czy 

przeprowadził kalkulację kosztów opłacalności żywca wieprzowego .  

Naczelnik Pan Andrzej Szumski powiedział, że tej kalkulacji w tych 

materiałach nie ma- została ona przedstawiona w materiałach na posiedzenie 

Rady Powiatu, które odbyło się w marcu br.  Kalkulacja ta nie uległa zmianie. 

Rentowność produkcji rolnej jest obecnie w granicach opłacalności. Natomiast 

pozyskanie danych w celu przeprowadzenia kalkulacji jest dość trudne. To 

rolnicy wiedzą najlepiej, jak w danej chwili kształtują się ceny żywca- w 

różnych gospodarstwach jest on sprzedawany w różnych cenach.    

Pan Danek powiedział, że chodzi o to, jak wygląda sytuacja ogólna w 

rolnictwie, a nie w poszczególnych gospodarstwach. Ponadto w przedstawionej 

informacji zawarto głównie wiadomości o tym, co nas czeka, jak wejdziemy do 

Unii Europejskiej.      

Naczelnik Pan Andrzej Szumski zwrócił się do zebranych, aby nie odczytywali 

przedstawionej informacji, jako euroentuzjazmu. W materiale zawartych zostało 

wiele wątpliwości na ten temat. Ponadto poinformował, że na pismo skierowane 

przez Starostwo do Agencji Rynku Rolnego, otrzymano informacje, że na dzień 

17 listopada br. został uruchomiony skup interwencyjny. Naczelnik zaznaczył, 

że na wiele tematów nie wszystko jeszcze wiadomo, nie wiadomo też co nas 

jeszcze czeka ze strony Unii. Przekazane tu informacje zostały zaczerpnięte z 

publikowanych materiałów.     

 

Radny Pan Stanisław Zaremba opuścił posiedzenie Rady Powiatu.   

 

Przewodniczący Pan Piotr Curyk powiedział, że materiały przedstawione przez 

naczelnika znajdują się w Biurze Rady, i każdy zainteresowany może je uzyskać 
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i zapoznać się z nimi. Przewodniczący dodał, że w każdym oddziale gminnym 

Ośrodka Doradztwa Rolniczego można uzyskać na bieżąco informacje 

dotyczące opłacalności produkcji rolnej.   

Naczelnik Pan Andrzej Szumski powiedział, że tworząc ten materiał, zdawał 

sobie sprawę, jaką reakcję on wywoła. Miał on doprowadzić jednak do jakiegoś 

konsensusu, a nie doprowadzić do sporu.  

Przewodniczący Pan Piotr Curyk stwierdził, że w dniu dzisiejszym temat 

rolnictwa nie zostanie wyczerpany. Być może na początku przyszłego roku 

Rada powróci do tego tematu.   

Radny Pan Krzysztof Wachowiak zwrócił uwagę, że od przyszłego roku 

nastąpią zmiany dotyczące kierowców, które jednak w największym stopniu 

dotkną rolników. Już teraz wszyscy płaca podatek drogowy, a teraz będą jeszcze  

dodatkowe opłaty na budowę autostrad. Radny zgłosił wniosek o uzupełnienie 

materiału i zwołanie specjalnej sesji dotyczącej rolnictwa.  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk poinformował, że nie ma potrzeby 

głosowania tego wniosku, gdyż tak jak zapowiedział, na początku przyszłego 

roku Rada Powiatu powróci do tego tematu, a Wydział Rolnictwa, Leśnictwa i 

Ochrony Środowiska przygotuje kolejną informacje. Tematem tym zajmie się 

również Komisja Rolnictwa Rady.  

Pan Danek powiedział, że nie chodzi o przedstawienie kalkulacji rolnikom, 

tylko radnym.  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk stwierdził, że dla wszystkich powinna 

być ta sama informacja, bo w przeciwnym razie dane będą zakłamane. Dodał, że 

robieniem kalkulacji zajmują się fachowcy, którzy również za to biorą 

pieniądze, mają wykształcenie w tym kierunku i analizują sytuację rynkową.    

Naczelnik Pan Andrzej Szumski powiedział, że robił analizę ekonomiczną do 

Instytutu Ekonomiki Rolnictwa dotycząca produkcji mleka. W kwestii 

rentowności- dane są zbierane z terenu powiatu i zawsze będą przedstawione 

jako uśrednione. 
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Ad. 11. 

Udzielanie odpowiedzi na zapytania radnych.  

Kierownik Powiatowego Urzędu Pracy Pan Jerzy Hejduk odpowiadając na 

pytanie radnego Pana Krzysztofa Wachowiaka w sprawie utworzenia nowych 

miejsc pracy przez firmę „Piast” powiedział, że dzięki staraniom  Starosty Pani 

Elżbiety Palki i jego własnym, udało się doprowadzić do utworzenia w Gostyniu 

oddziału firmy produkcyjno- usługowej „Piast” z siedzibą w Legnicy, która 

mieści się w budynkach byłej „Agrarii”. Firma ta zatrudniła z dniem 3 listopada 

br. 58 kobiet z obszaru naszego powiatu, prawie wszystkie zarejestrowane w 

PUP jako osoby bezrobotne. Powiatowy Urząd Pracy zbierał i nadal zbiera 

podania osób chętnych do pracy w tej firmie na podstawie porozumienia i 

uzgodnienia z tą firmą. Dalej podania przekazywane są firmie, która sama 

decyduje, kogo wezwać na rozmowy indywidualne, które odbywają się w 

siedzibie PUP w Gostyniu. Firma „Piast” do samego końca nie była przekonana 

czy zostanie utworzony oddział w Gostyniu. Na zasadzie uzgodnień z firmą, 

PUP rozpoczął akcję rekrutacyjną- zbierał podania i dalej przekazywał je firmie. 

Do końca października decydowano, czy oddział utworzony zostanie w 

Gostyniu, czy też może w Rawiczu, Lesznie czy Śremie. Osoby zostały 

zatrudnione z początkiem listopada, a firma nie zgłosiła oficjalnie ofert pracy. 

Ale nie jest to argument, aby nie czynić nic i tym samym zniechęcić 

potencjalnego inwestora. Nie mając oficjalnie zgłoszonych ofert pracy, PUP nie 

mógł tego publicznie ogłosić w mediach czy na tablicy ogłoszeń. Kierownik Pan 

Hejduk poinformował, że podania są jeszcze zbierane, należy sformułować je w 

krótkiej formie „proszę o przyjęcie mnie do pracy” plus życiorys, najlepiej w 

formie CV. Papiery należy składać w siedzibie Pup przy ul. Poznańskiej 200, 

pokój nr 4. Wszystkie podania zostają przekazane firmie, która dalej już sama 

robi weryfikację. Podkreślił, że 60 miejsc pracy w tej firmie już powstało, ma 

nadzieję, że będą to trwałe miejsca pracy. Są to miejsca pracy nie subsydiowane.  
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Radny Pan Krzysztof Wachowiak powiedział, że rozumie to, ale zapytał, jak ma 

to wytłumaczyć wyborcom, którzy czytali w gazecie informacje, że zostało 

złożonych 200 podań z których wybrano 60 osób. Zapytał, skąd się wzięło te 

200 podań. Jeżeli było to utajnione, to skąd się wzięło 200 podań.     

Kierownik Powiatowego Urzędu Pracy Pan Jerzy Hejduk powiedział, że nie 

wie, skąd redaktor wzięła dane o dwustu podaniach, bo z tego co jemu wiadomo 

to podań zostało złożonych około 1200. Działania te nie były utajnione, 

informowano o tym. Informacje przekazywał zarówno on sam, jak i Starosta 

Pani Palka czy etatowy członek Zarządu Pan Marek Podyma. Jednak nie można 

było tego oficjalnie ogłosić, tak jak postępuje się z każdą oficjalna ofertą, 

bowiem firma nie zgłosiła takowej. Do samego końca nie było wiadomo, czy 

oddział firmy powstanie w Gostyniu.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak zapytał, czy jeżeli złożono 1200 podań, to 

czy nie jest to już publiczne. 

Kierownik Pan Jerzy Hejduk wyjaśnił, że mówiąc publiczne miał na myśli, że 

jako Urząd Pracy na zasadzie współpracy z mediami daje ogłoszenia o tym, że 

PUP dysponuje ofertami pracy w określonych zawodach, np. krawiec, murarz 

itp. Ponadto informacja taka jest wywieszana w siedzibie PUP na tablicy 

ogłoszeń.  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk zwrócił uwagę, czy warto po raz 

kolejny tłumaczyć to samo zagadnienie.      

Kierownik Pan Jerzy Hejduk dodał, że chodzi o utworzenie nowych miejsc 

pracy w Gostyniu bądź w Rawiczu, Lesznie czy Krotoszynie. Kierownik 

podkreślił, że gdyby postępować bardzo formalnie, te miejsca pracy mogłyby 

zostać stracone, a firma poszukałaby innego miasta na swą filię.   

Etatowy członek Zarządu Pan Marek Podyma zwrócił uwagę, że skoro 

wyborcy wiedzieli, że są przyjmowane podania, to mogli również zapytać, gdzie 

te podania złożyć.   
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Radny Pan Krzysztof Wachowiak powiedział, że wyborcy dowiedzieli się o 

powyższym fakcie dopiero z prasy. 

Starosta Pani Elżbieta Palka zwróciła się z podziękowaniami do Kierownika 

PUP Pana Jerzego Hejduka, za podjęte działania, które doprowadziły do 

powstania oddziału Firmy „Piast” w Gostyniu.  

Przewodniczący Pan Piotr Curyk stwierdził, że najważniejsze jest to, że 60 

osób już znalazło pracę w tej firmie, i jest szansa na kolejne miejsca pracy. 

Zauważył również, że nie rolą urzędu pracy jest ingerowanie w to, kogo firma 

zatrudni.  

Starosta Pani Elżbieta Palka odpowiadając na pytanie dotyczące szpitala 

poinformowała, że odbyło się spotkanie dyrektora szpitala z jego pracownikami, 

miało charakter zwykłego zebrania pracowniczego, jakie odbywają się również 

np. w Starostwie. Szpital nie dysponuje salą, w której pracownicy mogliby się 

spotkać, stąd też spotkanie odbyło się w kinie. Spotkanie niczego nowego nie 

wniosło, pracownicy mówili o swojej sytuacji związanej z programami 

naprawczymi i tematami z tym związanymi. Na pytanie dotyczące kontraktu z 

Narodowym Funduszem Zdrowia, Starosta udzieliła odpowiedzi, że 21 listopada 

br. szpital złożył ofertę, oferty zostały otwarte i w tej chwili trwa oczekiwanie 

na końcowe negocjacje.  

 

Ad. 12. 

W punkcie „wnioski i oświadczenia radnych” głosu nie zabrano.  

 

Ad. 13. 

Wolne głosy. 

 

Pan Grzegorzewski zwrócił się z pytaniem dotyczącym budynku znajdującym 

się w podwórzu szpitala. Zapytał, czy wchodzi on w inwentarz szpitala.  
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Etatowy członek Zarządu Pan Marek Podyma poinformował, że budynek ten, 

podobnie jak budynek szpitala jest własnością sióstr.  

Pan Grzegorzewski, w związku z otrzymaną odpowiedzią zapytał, w jaki sposób 

rozliczany jest ten budynek- chodzi o energię elektryczną, prąd itp.  

Starosta Pani Elżbieta Palka powiedziała, że odpowiedź zostanie udzielona na 

piśmie.  

Radny Pan Janusz Tywoniuk zwrócił uwagę, że na dzień dzisiejszy od dnia 1 

stycznia 2004 roku ok. 70 % mieszkańców naszego powiatu nie ma zapewnionej 

podstawowej opieki zdrowotnej. Radny powiedział, że w statucie jest zapis, że 

obowiązkiem powiatu jest organizowanie opieki zdrowotnej.  

Sekretarz Powiatu Pan Mieczysław Klupczyński zwrócił uwagę, że 

zapewnienie podstawowej opieki zdrowotnej jest obowiązkiem gminy.  

Radny Pan Janusz Tywoniuk powiedział, że pomylił Statut Powiatu ze 

Statutem Gminy.  

Starosta Pani Elżbieta Palka poinformowała, że na dzień jutrzejszy, tj. 28 

listopada, przewidziany jest konwent wójtów i burmistrzów, podczas którego 

odbędzie się spotkanie z przedstawicielami lekarzy podstawowej opieki 

zdrowotnej, którzy nie złożyli ofert.  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk poinformował, że kolejna sesja Rady 

Powiatu planowana jest na dzień 18 grudnia br.  

 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk 

zamknął o godz. 20:15 czternaste posiedzenie Rady Powiatu Gostyńskiego.  

 

 

 

Protokołowała 

Elżbieta Mikstacka 

 


